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§ 94 Dnr KFKS 2017/14 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2017-08-15 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från Käppala: Förlängning av 
förankrings-/samrådsprocess avseende 
höjning av låneram 

Eva Olin, ekonomidirektör 

Överenskommelse, fördelning av 
arbetsmiljöuppgifter 

Anna-Lena Möllstam/Helena Lindenius 

Inbjudningar 
 

Landsbygdsdagarna 27-28 oktober 2017  
Nationell konferens Agenda 2030  
Strategi för hälsa, inbjudan från SKL, 
webbinarium 14/9 

 

Rapporter 
 

Behovsprognos för förskole- och 
skolplatser år 2017-2030 

Utbildningsnämnden 

PM, Ekonomi och ansvar för 
bostadsförsörjning för sociala behov 

Jenny Asmundsson, bostads- och 
affärsutvecklingsdirektör 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 17:29  
Cirkulär 17:30  
Cirkulär 17:31  
Cirkulär 17:32  
Cirkulär 17:33 med bilagor  
Cirkulär 17:34  
Cirkulär 17:35  
Cirkulär 17:36  
Cirkulär 17:37  
Cirkulär 17:38  
Cirkulär 17:39  
Cirkulär 17:40  
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SKL, Överenskommelse om att stärka 
arbetet med mänskliga rättigheter  

 

SKL, Förbundsavgift år 2018  
Information om att KSL blir Storsthlm  
SKL, Nyheter inom e-handel och e-
upphandling 

 

Övrigt 
 

SBFF, sammanträdesprotokoll 2017-06-09  
SBFF, budgetram 2018  
Käppala, sammanträdesprotokoll 2017-05-
23 

 

Käppala, styrelseprotokoll 2017-06-13  
Vårljus AB, protokoll 2  
Vårljus AB, protokoll 3  
Vårljus AB, protokoll 4  

 
- - - - - 
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§ 95 Dnr KFKS 2017/10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2017-08-15 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Tillförordnade ekonomi-
direktörer sommaren 2017 

Ekonomidirektör Eva Olin 2017-06-29 

Tillförordnad stadsdirektör 
sommaren 2017 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2017-06-19 

Uppdaterad vidaredelegation Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2017-05-22 
Yttrande över ansökan om att 
förordnas som vigselförrättare 

Stadsjuristen Helena Meier 2017-08-09 

Löneöversyn 2017 avseende 
stadsdirektör Lena Dahlstedt 

Kommunstyrelsens ordförande 
Mats Gerdau 

2017-08-10 

 
- - - - - 
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§ 96 Dnr KFKS 2017/473 

Samling för skolan - Nationell strategi för kunskap och 
likvärdighet (del 2), SOU 2017:35 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta förslag till yttrande 
gällande remissomgång två av SOU 2017:35, ”Samling för skolan. Nationell strategi för 
kunskap och likvärdighet”, enligt bilagan till tjänsteskrivelsen. 

Ärende 
I ärendet beskrivs kortfattat några av förslagen i slutbetänkandet samt kommentarer 
gällande dessa. På grund av den korta beredningstiden omfattar ärendet med tillhörande 
förslag till yttrande inte slutbetänkandets samtliga förslag och bedömningar. Av de förslag 
och bedömningar som tas upp i ärendet är bedömningen att förslaget som avser aktivt 
skolval bör tillstyrkas och övriga avstyrkas. Det föreslås i några av de senare fallen 
alternativa förslag som i förslag till yttrande framgår i avsnittet om Nacka kommuns 
överväganden.  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 14 juni 2017 § 48 
Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta förslaget till yttrande gällande 
remissomgång två av SOU 2017:35, ”Samling för skolan. Nationell strategi för kunskap och 
likvärdighet”, enligt bilagan till tjänsteskrivelsen. 
 
Utbildningsnämnden beslutade att lägga till följande i förslag till yttrande: 

1. Ny punkt förs in på sid 1 i yttrandet, under punkten om aktivt skolval: 
Att det införs ett professionsprogram med nationella mål för lärare och skolledare 
med syftet att främja lärares och skolledares professionella utveckling. 

 
2. Nytt stycke förs in på sid 3 i yttrandet, efter de tre styckena om aktivt skolval: 

Nationellt professionsprogram (avsnitt 6.2.2) 
Nacka kommun tillstyrker Skolkommissionens förslag om ett nationellt 
professionsprogram (kap 6.2.2) för lärare och skolledare vars syfte är att främja 
lärares och skolledares professionella utveckling, öka skolors kapacitet, stärka 
undervisningen och därmed bidra till positiva effekter på elevers 
kunskapsutveckling och skolresultat. Förslaget ska enligt Skolkommissionen 
beredas av den föreslagna interimistiska arbetsgruppen och närmare utredas av den 
nationella funktionen för lärar- och skolledarutveckling som kommissionen föreslår 
i avsnitt 6.1.  
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Ett starkt skäl att tillstyrka förslaget om ett nationellt professionsprogram är att 
förslaget konkret riktar in sig på att höja kvaliteten på undervisningen, ett område 
av största vikt för det övergripande målet att höja kvaliteten i svensk skola. 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsnämnden den 14 juni 2017, § 48 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 7 juni 2017 
Förslag till yttrande 
SOU 2017:35 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters(C), bifall till 
utbildningsnämndens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Tobias Nässén (M) yrkande. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Tobias Nässén (M) lät anteckna följande för Moderaternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”En av flera viktiga frågor på skolområdet är läroplanens skrivningar om att skolan ska 
sträva efter att erbjuda alla elever daglig fysisk aktivitet inom ramen för hela skoldagen. Vi 
vill understryka att just för att detta är så viktigt så är det inte självklart att det bästa från 
elevernas perspektiv är att införa bredare skrivningar om hälsouppdraget i läroplanen. 
Snarare finns det starka skäl som talar för att skolan istället tillåts att fokusera på den 
befintliga uppgiften, så att den kan klaras på bästa sätt.  
 
Staten har redan i dag ett antal verktyg som man kan använda för att, tillsammans med 
rektorer och huvudmän, följa upp måluppfyllelsen på detta område. 
 
En annan viktig fråga är den om likvärdighet, och på denna punkt vill vi lyfta fram den 
positiva utveckling som utbildningsnämnden fått redovisat tidigare när det gäller 
utvecklingen av hur stor andel av eleverna som når målen i alla ämnen. I Nacka har över tid 
en stigande andel elever nått målen i alla ämnen samtidigt som skolorna redovisat en mer 
likvärdig utveckling på detta område. Resultaten har alltså stigit över tid samtidigt som 
skillnaderna mellan skolor har minskat.” 
 
- - - - - 
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§ 97 Dnr KFKS 2017/493  

Kvalitet i välfärden - bättre upphandling och uppföljning, 
SOU 2017:38 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över SOU 2017:38; 
kvalitet i välfärden – bättre upphandling och uppföljning. 
 

Ärende 
Den statliga Välfärdsutredningen har arbetat med frågor om kvalitet i välfärden och vinster 
i välfärden. I ett delbetänkande som kom under 2016, lade utredningen förslag om 
begränsning av vinster i välfärden. I slutbetänkande läggs huvudsakligen två lagförslag; ett 
om privata anordnare för bland annat uppföljning och utvärdering ska kunna lämna 
personuppgifter till den kommunala huvudmannen utan hinder av sekretess och ett om att 
även kommunen, i välfärdsverksamhet som bedrivs i kommunal regi, ska anmäla ändringar 
till Inspektionen för vård och omsorg. Det som anförs i slutbetänkandet om kvalitet och 
fristående aktörer innehåller dock ett antal slutsatser som rimmar illa med den verklighet 
som kommunen lever i. Förslag till yttrande omfattar därför till stor del kritik mot ett antal 
påståenden/slutsatser i betänkandet, även om arbetsutskottet föreslår att kommunen 
förhåller sig positiv till båda lagförslagen. 
  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 augusti 2017 
Förslag till yttrande 
Sammanfattning av SOU 2017:38 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 98 Dnr KFKS 2017/693 

Ds 2017:20; regionalt utvecklingsansvar i Stockholms, 
Kalmar och Blekinge län 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över Ds 2017:20; 
regionalt utvecklingsansvar i Stockholms, Kalmars och Blekinge län. 

Ärende 
Utifrån att Stockholms läns landsting har ansökt om att ta över det regionala 
utvecklingsansvaret i länet som länsstyrelsen har idag, har regeringen tagit fram ett 
lagförslag om det. Förslaget innebär att Region Stockholm bildas och används som beteckning 
för landstingets verksamhet. Nacka kommun tillstyrkte att landstinget skulle lämna in sin 
ansökan men efterlyste en djupare analys vad det innebär för just det regionala området 
Stockholms län att ha ett på regionnivå samlat ansvar för 

 användningen av statliga medel för regionalt tillväxtarbete 
 uppföljning, utvärdering och rapportering av resultateten av det regionala 

utvecklingsarbetet 
 hantering av uppgifter inom ramen för EU:s strukturfondsprogram. 

 
Någon sådan analys är inte gjord, vilket Nacka kommun föreslås beklaga i det underlag för 
yttrande som tagits fram. Det föreslås också att kommunen ska betona att det är viktigt att 
regionbildningen inte accentuerar gränserna mot statliga myndigheter på regional nivå, där 
länsstyrelsen idag har en viktig funktion. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 augusti 2017 
Förslag till yttrande 
DS 2017:20 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 99 Dnr KFKS 2017/611 

Ändrat checkbelopp arbetsmarknadsinsatser  

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärende 
Checken språk- och arbetsintroduktion finns inom kundvalet arbetsmarknadsinsatser. 
Anordnare inom kundvalet arbetsmarknadsinsatser ges ersättning för att tillhandahålla 
svenska för invandrare. Svenska för invandrare är dock en insats i ett annat kundval. 
Anordnaren kan alltså tillhandhålla insatsen antingen genom att själv vara auktoriserad 
inom kundvalet svenska för invandrare, alternativ sluta överenskommelse med en annan 
anordnare inom det aktuella kundvalet. I den nuvarande checken ges anordnaren inom 
kundvalet arbetsmarknadsinsatser således ersättning som avser en insats i ett annat kundval. 
Detta kan medföra svårigheter för anordnaren att behöva sluta överenskommelse med 
anordnare inom ett annat kundval. Dessutom uppstår administrativa svårigheter att 
säkerställa att anordnare ges rätt ersättning. Det föreslås därför att checkbeloppet för språk- 
och arbetsintroduktion, inom kundvalet arbetsmarknadsinsatser, reduceras med 1 250 till 6 
080 kronor. Minskningen av ersättningen motsvarar kostnaden för svenska för invandrare, 
inom kundvalet svenska för invandrare. Ersättningen för svenska för invandrare föreslås 
därför fortsättningsvis betalas genom kundvalet svenska för invandrare. Förändringen 
medför inga negativa effekter och är kostnadsneutral. 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017, § 59 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2017  
 

Ärendets tidigare behandling 
Arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017, § 59 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2017  
Riktlinjer för projektbidrag för inkludering 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle bordläggas. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 100 Dnr KFKS 2017/548 

Överenskommelse vid flyttning till särskilt boende 
mellan kommunerna i Stockholms län 
Yttrande till Storsthlm, KSL kommunerna i Stockholms län 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar yttrandet gällande överenskommelse vid flyttning till särskilt 
boende mellan kommunerna i Stockholms län. 
 

Ärende 
Den tidigare överenskommelsen om bibehållet kostnadsansvar för utflyttningskommunen 
upphörde att gälla i samtliga kommuner i länet vid årsskiftet 2013/2014. Socialtjänstlagen 
(SoL) ger den enskilde rätt att ansöka om särskilt boende till annan kommun enligt 2a kap. 
8 § SoL. Det innebär att den kommun som får ansökan utreder, fattar beslut, bekostar och 
ansvarar för insatsen. Den föreslagna nya överenskommelsen innebär ett avsteg från 
ansvarsfördelningen enligt SoL. Den skulle innebära att utflyttningskommunen fattar 
biståndsbeslut och behåller ett långsiktigt ansvar för både kostnad och myndighetsutövning 
så länge den enskilde har behov av insatsen. Antalet äldre personer i Stockholmsregionen 
ökar, därmed ökar behoven av särskilt boende. År 2016 bodde nästan 16 000 personer över 
65 år på särskilt boende i Stockholms län. År 2015 var det nästan 400 personer som sökte 
plats på ett särskilt boende med heldygnsomsorg från en kommun i länet till en annan av 
länets kommuner. Under 2016 inkom i Nacka 75 ansökningar om särskilt boende från 
kommuner utanför kommunen. 33 av ansökningarna kom från kommuner inom länet och 
10 av dessa ansökningar bifölls. Varje beviljad plats innebär en årlig kostnad på cirka 600 
000 kronor för äldrenämnden. Hittills under 2017 har 34 ansökningar inkommit varav 14 
från kommuner inom länet och 3 ansökningar har hittills bifallits. 
  
Aktuell ansvarsfördelning innebär svårigheter för kommunen att planera för utbyggnad för 
särskilda boendeplatser såväl som för budgetering av kostnader för särskilt boende. 
 

Handlingar i ärendet 
Äldrenämnden den 14 juni 2017 § 47 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 7 juni 2017 
Förslag till yttrande  
Remiss från Storsthlm SKL om förslag till överenskommelse 
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Förslag - Överenskommelse om bibehållet kostnadsansvar vid flyttning till särskilt boende 
mellan kommunerna i Stockholms län. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i äldrenämnden den 14 juni 2017 § 47 
Äldrenämnden föreslog kommunstyrelsen att anta yttrandet gällande överenskommelse vid 
flyttning till särskilt boende mellan kommunerna i Stockholms län 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med äldrenämndens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 101 Dnr KFKS 2017/692 

Informationssäkerhet vid outsourcing 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen om hur kommunen hanterarar 
informationssäkerhet vid outsourcing. 
 

Ärende 
Med anledning av diskussionen om informationssäkerhet vid outsourcing beskrivs i ärendet 
hur kommunen hanterar denna fråga. Kommunen har ingen egen drift av IT-system. I de 
fall kommunen skulle kunna haft det har driften av tjänsterna outsourcats. Kommunen har 
kravställt att driften ska ske i Sverige med personal anställd i Sverige. En del system köps 
som tjänst där ägaren av system även sköter om driften. Ett av de större system är det som 
används inom det sociala området. Även här sker driften i Sverige med personal anställd i 
landet. Oavsett om man outsorcear driften eller köper system som tjänst ska det finnas 
personuppgiftsbiträdesavtal. Kommunen har sådana avtal med leverantörer i de fall 
personuppgifter hanteras. Vidare sker ett kontinuerligt arbete med att utveckla 
informationssäkerheten och höja kunskapen inom området. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för moderaternas arbetsutskottsgrupp. I 
protokollsanteckningen instämde Hans Peters (C) för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Som redovisas i ärendet är Nackas informationssäkerhet av mycket hög och god klass. 
Känslig information hanteras i Sverige av säkerhetsklassad personal och särskilda avtal för 
att trygga säkerheten finns. Anledningen till att Nacka upphandlar IT-driften är att få 
moderna och kostnadseffektiva lösningar av hög kvalitet. Kommunen kan inte själv ha de 
experter som krävs för att ligga i framkant. Beslutet att upphandla IT-driften var för övrigt 
enigt i kommunstyrelsen i januari 2016.  
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Utifrån detta finner vi det mycket anmärkningsvärt att oppositionsföreträdare till media 
påstår att Nacka, likt Transportstyrelsen, förvarar känslig information utomlands och utan 
säkerhetskrav och att de varnat för säkerhetsbrister. Antingen far de medvetet med 
osanning eller så har de ingen aning om vad de påstår. Oavsett vilket, är det allvarligt att de 
inte drar sig för något för att försöka skyla över S-MP-regeringens haveri med att 
Transportstyrelsen utsatt både landet och enskilda människor för stora risker. Det är ett 
lågvattenmärke som endast smutskastar Nacka och skadar politiken i stort.”  
 
- - - - - 
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§ 102 Dnr KFKS 2017/610 

Utredning om sommarjobbscheck 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
I mål och budget för 2017-2019 har arbets- och företagsnämnden fått i uppdrag av 
kommunfullmäktige att utreda ett eventuellt införande av sommarjobbscheck. 
I år omfattar verksamheten feriejobb för 430 ungdomar och till en kostnad om 4,3 miljoner 
kronor. En alternativ finansieringslösning kan vara att kommunen lånar ut feriearbetare till 
företag och eller organisationer och där kommunen är arbetsgivare. Alternativa 
finansieringslösningar kan vara att kommunen subventionerar arbetsgivare eller 
organisationer via kundval eller jobbpeng. Samtliga alternativ har försvårande 
omständigheter kopplat till lagstiftningen. För att kommuner ska ha befogenhet att ägna sig 
åt en verksamhet eller vidta en åtgärd krävs att den faller inom den allmänna kommunala 
kompetensen. Den kommunala kompetensen anger de uppgifter en kommun får utföra. 
Att feriearbetare lånas ut till enskilda företag kan betraktas som ett understöd åt enskild, 
vilket inte ryms inom den allmänna kompetensen. Även det arbetsmiljöansvar som följer av 
att kommunen är arbetsgivare för de anställda ungdomarna talar emot att dessa placeras i 
verksamheter där arbetsgivaren inte har uppsikt eller råder över arbetsmiljön. I 
sammanhanget ska det även lyftas fram att det är oklart om en sommarlovscheck skulle 
leda till fler feriejobb till oförändrad kostnad. 
 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017, § 58 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017, § 58 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarlovscheck som subvention till enskilda 
arbetsgivare för att åstadkomma feriejobb till ungdomar. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle bordläggas. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 103 Dnr KFKS 2017/555 

Kundval musikskola utökas till kundval kulturskola 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 
 

1. Nuvarande kundval musikskola ändras till att omfatta musik, teater, bild, form, dans, 
cirkus och annan skapande verksamhet under det nya namnet kundval kulturskola. 

2. Kundval kulturskola gäller för barn från 7-19 år som är folkbokförda i Nacka. 
3. Kundval kulturskola gäller även för unga från 20-24 år, som är folkbokförda i 

Nacka och som har beviljats plats inom särskola.  
4. Den som omfattas av kundvalet har rätt att nyttja maximalt fyra checkar samtidigt 

per år, varav maximalt två får vara checkar för enskild ämnesundervisning inom 
valfritt musikämne och maximalt två klippkortcheckar. 

5. Kommunfullmäktige fastställer checktyper, checkbelopp och elevavgifter enligt 
följande.   
 

 
  

6. Barn och unga mottagna i särskola erhåller dubbla checkar per elevplats. 
7. Barn och unga som lever i familjer som beviljats och alltjämt får ekonomiskt 

bistånd är befriade från att betala elevavgift inom kundvalet kulturskola på fritiden. 
Ansökan om avgiftsbefrielse ska göras terminsvis. 

8. Beslutet om kundval kulturskola på fritiden ska träda i kraft den 15 juni 2018. 
9. Kommunfullmäktige noterar att kulturnämnden avser att utanför kundval 

kulturskola på fritiden fortsatt erbjuda befintlig, avgiftsfri kulturkursverksamhet och 
lovverksamhet, som inte ställer krav på föranmälan. 

 

Checkbelopp och avgifter kulturskola

Kronor per barn/

elev per år

Avgift per elev 

och termin

Ämneskurs musik 9 258                        1 080                 

Musik grupp ≤ 12 elever 5 270                        530                    

Musik grupp ≥ 13 elever 2 748                        530                    

Övrig kultur ≤ 12 elever 5 600                        900                    

Övrig kultur ≥ 13 elever 2 800                        900                    

Dans & teater ≤ 12 elever 6 300                        1 200                 

Dans & Teater ≥ 13 elever 3 150                        1 200                 

Cirkus med golv‐ och luftakrobatik 9 000                        1 750                 

Klippkort á 8 lektioner 1 760                        250                    
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Ärende 
I dag är Nackas musik- och kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och ungdomar upp 
till 19 år, uppdelat i två finansieringssystem; 1) kundval musikskola som finansieras genom 
checkersättning baserat på medborgarnas val av aktivitet och 2) prestationsbaserade avtal 
inom kulturkursverksamheten. Det tudelade systemet har bland annat resulterat i ojämlika 
förutsättningar för medborgare och anordnare samt svårigheter för nyetablering och 
utveckling av mångfalden i Nacka.  
 
Inför höstterminen 2018 föreslås att kommunen inför ett enhetligt kundval för all musik- 
och kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och ungdomar 7-19 år, som är folkbokförda 
i Nacka och för ungdomar från 20-24 år som tidigare beviljats plats i särskola och är 
folkbokförda i Nacka med namnet kundval kulturskola. Förslaget innebär att var och en 
inom målgruppen ska kunna välja maximalt fyra verksamheter (=beviljas checkar för) 
samtidigt, varav maximalt två får nyttjas för enskild ämnesundervisning inom valfritt 
musikämne, och maximalt två klippkortcheckar. Förslaget innebär vidare att 
ersättningsnivåer och elevavgifter blir mer likvärdiga jämfört med dagens system och att det 
införs en klippkort-check à åtta lektioner per termin för barn 13-19 år. Sammantaget 
innebär föreslagen att fler barn och ungdomar får möjlighet att delta i kulturskoleaktiviteter 
på sin fritid, vilket förbättrar förutsättningarna för valfrihet, mångfald och höjd kvalitet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2017 
Kulturnämndens beslut den 23 maj 2017, § 27 
Rapport, Utredning utökat kundval kulturskoleverksamhet på fritiden 
Reglemente för kundval  
Specifika auktorisationsvillkor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 23 maj 2017, § 27 
Kulturnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ändra nuvarande kundval musikskola till att 
omfatta alla typer av kulturskoleämnen under det nya namnet kundval 
kulturskoleverksamhet på fritiden. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
gälla för barn från 7-19 år som är folkbokförda i Nacka. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
gälla även för unga från 20-24 år, som är folkbokförda i Nacka och som har 
beviljats plats inom särskola.  
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4. Kommunfullmäktige beslutar att de som omfattas av kundvalet ska ha rätt att nyttja 
maximalt fyra checkar samtidigt per år, varav maximalt två får vara checkar för 
enskild ämnesundervisning inom valfritt musikämne, och maximalt två 
klippkortcheckar. 

5. Kommunfullmäktige fastställer checktyper, checkbelopp och elevavgifter enligt 
följande:   
 

  
6. Kommunfullmäktige beslutar att barn och unga mottagna i särskola erhåller dubbla 

checkar per elevplats. 
7. Kommunfullmäktige beslutar om avgiftsbefrielse inom kundval 

kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och unga som lever i familjer som 
beviljats ekonomiskt bistånd. 

8. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
träda i kraft den 15 juni 2018. 

 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Gunilla Grudevall 
Sten (L), bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Allianspartiernas arbetsutskottsgrupper. 
 
”Alliansen i kulturnämnden initierade 2014 frågan om att utvidga kundvalet inom kulturen 
till att omfatta även kulturkurser såsom dans, teater, bild, cirkus mm. Detta skrevs in som 

Checkbelopp och avgifter 

kulturskoleverksamhet på fritiden i 

Nacka

Kronor per 

barn/

elev per år

Avgift per 

elev 

och termin

Ämneskurs musik 9 258                1 080            

Musik grupp ≤ 12 elever 5 270                530               

Musik grupp ≥ 13 elever 2 748                530               

Övrig kultur ≤ 12 elever 5 600                900               

Övrig kultur ≥ 13 elever 2 800                900               

Dans & teater ≤ 12 elever 6 300                1 200            

Dans & Teater ≥ 13 elever 3 150                1 200            

Cirkus med golv‐ och luftakrobatik 9 000                1 750            

Klippkort á 8 lektioner 1 760                250               
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en del i majoritetsprogrammet efter valet 2014 och efter att ha utretts under åren 2015-
2016 är vi nu redo att gå vidare. Kulturnämndens förslag innebär att från höstterminen 
2018 införs ett checksystem där anordnarna som blivit auktoriserade får betalt per elev och 
termin. Redan 2007 infördes kundval inom musikskolan, vilket den röd-gröna oppositionen 
röstade nej till. Det nya kundvalet fick mycket positiva effekter genom att kön till 
kommunala musikskolan försvann och vi fick in sex privata musikskolor som också 
levererar undervisning till Nackas barn- och unga. Nu gör vi likaledes inom övriga 
kultursektorn. Vi tror att det kommer att öka utbudet av kulturkurser och det kan också 
stimulera framväxten av nya ämnen och locka fler elever. För nästan alla kurser kommer 
deltagaravgifterna att sänkas jämfört med nu och vi tror det kommer att öka 
tillgängligheten för många.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”För par år sedan yrkade vi socialdemokrater att musikskolan skulle utökas till kulturskola 
och innefatta bl.a. kreativ digital underhållning, exempelvis dataspel. Även den 
moderatledda alliansen då valde att rösta emot vårt förslag är det glädjande att möjligheten 
till breddad kulturskola nu införs två år sedan.” 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) lät anteckna följande för Liberalernas arbetsutskottsgrupp. 
 
”L anser att det är mycket glädjande att ett checksystem nu införs för hela 
kulturkursområdet. Vi hoppas att det kommer att öka utbudet av olika kurser och därmed 
även deltagandet bland grupper som nu inte nås. Systemet ger på sikt också möjligheter att 
se över avgiftsnivåerna och att ytterligare öka insatserna för att nå nya grupper genom att t. 
ex. bygga ut verksamheter som klippkortet, gratiskurser och lovkurser. I nuläget är flera 
grupper underrepresenterade som pojkar, barn i socioekonomiskt utsatta familjer och barn 
med olika former av funktionshinder. Det är mycket viktigt att alla barn och ungdomar har 
möjlighet att utveckla sina kulturella intressen.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
"Vänsterpartiet är allmänt kritiska till systemet med kundval och konkurrensutsättning av 
kommunens verksamhet, så även vad gäller kulturskolan. Men det förhindrar inte att vi 
ändå ser mycket positivt på beslutet om kulturskola, Vänsterpartiet har haft det med i sina 
budgetförslag i många år och nu för ett knappt år sedan också lagt en motion om det.  
 
Beslutet om kulturskola nu är en bra reform som kom halvvägs! Det är en utveckling i rätt 
riktning som kommer att ge fler av Nackas ungdomar större möjligheter att utveckla sina 
kreativa förmågor och intressen. Genom kultur tränas både uttrycksförmåga och empati 
och kurserna ger både glädje och stolthet. Målet är att kulturkurserna skall nå ut till grupper 
som idag inte tar del av kulturutbudet; ungdomar i socioekonomiskt utsatta familjer, 
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ungdomar med funktionsvariation, samt tonåringar och pojkar. Den extra satsningen på 
elever med funktionsvariation ser vi som en av de viktigaste reformerna i förändringen. 
Förslaget öppnar även för kurser i nya konstformer.  
Men Nacka kunde nått längre! Prisskillnaderna mellan kurserna är stor. Kurserna i Dans & 
Teater är mer än dubbelt så dyrt mot musikkurserna. Skillnaden i kursavgifter motsvarar 
inte alls kostnadsdifferensen. Därför yrkade Vänsterpartiet att prislappen oavsett 
konstform skulle vara densamma. Det är svårt att motivera att en dansande elev skall betala 
mer för sina kurser än en musicerande elev.  
Vänsterpartiet tycker detta är en orättvisa och kommer fortsätta arbeta för att 
kursavgifterna hamnar på en nivå där ingen ungdom ställs utanför.” 
 
- - - - - 
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§ 104 Dnr KFKS 2016/986 

Utveckling av musikskolan till kulturskola  
Motion den 14 november 2016 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med hänvisning till beslutet att ändra 
nuvarande kundval för musikskolan till att omfatta alla typer av kulturskoleämnen, under 
det nya namnet kundval kulturskola. 
 

Ärende 
Rolf Wasteson med flera (V) har i motionen föreslagit att 

 det ska tas fram en plan för att utveckla musikskolan till en allmän kulturskola 
 kursavgifterna sänks till samma nivåer som musikkurserna. 

 
Förslagen motiveras huvudsakligen med att alla barn och ungdomar bör få samma chans 
till kreativ utveckling oavsett konstform och familjens ekonomiska förutsättningar. 
Musikskolan bör därför utvecklas till en allmän kulturskola. Den bör drivas i kommunal 
regi för att säkerställa kvaliteten på verksamheten. En centralisering av skulle ge 
underlagför att höja ambitionsnivån och ta hand om flera av de problem som uppstått i 
nuvarande system  
 
Kulturnämnden har den 23 maj 2017, § 27, föreslagit att kommunfullmäktige ska omvandla 
kundvalet för musikskola till ett kundval kulturskola som ger alla barn och ungdomar i 
Nacka kraftigt utvecklade och breddade möjligheter att delta i kulturell verksamhet. En 
enda kommunal anordnare skulle inte kunna erbjuda dem den bredd ett kundvalssystem 
ger förutsättningar för. Det har föreslagits att kundvalet ska kallas kulturskola. Under 
förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om kundval för kulturskola, föreslås att 
förslagen så som de är formulerade i motionen avslås med hänvisning till det beslutet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 augusti 2017 
Kulturnämndens beslut den 21 mars 2017, § 16 
Kulturnämndens beslut den 23 maj 2017, § 27 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 23 maj 2017, § 27 
Kulturnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ändra nuvarande kundval musikskola till att 
omfatta alla typer av kulturskoleämnen under det nya namnet kundval 
kulturskoleverksamhet på fritiden. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
gälla för barn från 7-19 år som är folkbokförda i Nacka. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
gälla även för unga från 20-24 år, som är folkbokförda i Nacka och som har 
beviljats plats inom särskola.  

4. Kommunfullmäktige beslutar att de som omfattas av kundvalet ska ha rätt att nyttja 
maximalt fyra checkar samtidigt per år, varav maximalt två får vara checkar för 
enskild ämnesundervisning inom valfritt musikämne, och maximalt två 
klippkortcheckar. 

5. Kommunfullmäktige fastställer checktyper, checkbelopp och elevavgifter enligt 
följande:   
 

  
6. Kommunfullmäktige beslutar att barn och unga mottagna i särskola erhåller dubbla 

checkar per elevplats. 
7. Kommunfullmäktige beslutar om avgiftsbefrielse inom kundval 

kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och unga som lever i familjer som 
beviljats ekonomiskt bistånd. 

8. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
träda i kraft den 15 juni 2018. 

 
 
 

Checkbelopp och avgifter 

kulturskoleverksamhet på fritiden i 

Nacka

Kronor per 

barn/

elev per år

Avgift per 

elev 

och termin

Ämneskurs musik 9 258                1 080            

Musik grupp ≤ 12 elever 5 270                530               

Musik grupp ≥ 13 elever 2 748                530               

Övrig kultur ≤ 12 elever 5 600                900               

Övrig kultur ≥ 13 elever 2 800                900               

Dans & teater ≤ 12 elever 6 300                1 200            

Dans & Teater ≥ 13 elever 3 150                1 200            

Cirkus med golv‐ och luftakrobatik 9 000                1 750            

Klippkort á 8 lektioner 1 760                250               



26 (34) 
 

 15 augusti 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i kulturnämnden den 21 mars 2017, § 16 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.   
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen med hänvisning till beslutet att ändra 
nuvarande kundval för musikskolan till att omfatta alla typer av kulturskoleämnen, under 
det nya namnet kundval kulturskola. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har i sina budgetförslag under ett stort antal år föreslagit att musikskolan 
utvidgas till en kulturskola. Nu har vi också lagt en motion om det. Och nu har också 
alliansen kommit fram till att det är bra att Nacka har en kulturskola och förslaget om att 
utvidga musikskolan till en allmän kulturskola har nu fattats. Vänsterpartiet är i och för sig 
kritiska till kundval och konkurrensutsättning som ingår som en del i den beslutade 
kulturskolan men det hindrar inte att beslutet om kulturskola till mycket stor del 
överensstämmer med Vänsterpartiets förslag. Att då alliansen väljer att avslå motionen är i 
kafka-anda. I rimlighetens namn bör den anses besvarad, färdigbehandlad eller 
motsvarande med hänvisning till det tagna beslutet (för självklart så kan inte alliansen drista 
sig till att bifalla en oppositionsmotion, särskilt inte om den kommer från Vänsterpartiet).” 
 
- - - - - 
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§ 105 Dnr KFKS 2016/536 

Utvidgning av Nyckelvikens naturreservat  
Motion den 20 juni 2016 av Eric Myrin (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Frågan om att utreda en utvidgning av 
Nyckelvikens naturreservat inte är med i den remissversion av översiktsplanen som 
kommunstyrelsen i mars 2017 beslutat sända ut efter fullmäktiges aktualitetsprövning i juni 
2016. Kommunen behöver fokusera på att utveckla befintligt naturreservat enligt det av 
kommunfullmäktige antagna programmet för Velamsund och Nyckelviken i november 
2016. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att gränsen för Nyckelvikens naturreservat ska ändras norrut så att det 
omfattas hela det grönområde som finns väster om Utskogsvägen.  
 
Frågan om utvidgning av Nyckelvikens naturreservat åt nordost tas upp i Nacka kommuns 
gällande översiktsplan men är inte med i den remissversion av översiktsplan som kommun-
styrelsen beslutat sända ut i mars 2017 efter kommunfullmäktiges beslut om aktualitets-
prövning i juni 2016. Dessutom bör kommunens fokus ligga på att utveckla innehåll och 
aktiviteter i befintligt reservat enligt program för Velamsund och Nyckelviken som antogs 
av fullmäktige i november 2016. Utökat strandskydd gäller dessutom för det aktuella 
området. Stadsledningskontoret föreslår därför att kommunfullmäktige avslår förslagen i 
motionen.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2017 
Natur- och trafiknämndens beslut den 15 november 2016, § 221 
Motionen 
Kommunstyrelsens beslut om remiss av revidering av översiktsplan 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 15 november 2016, § 221 
1. Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunstyrelsen ger nämnden i uppdrag att ta 
fram förslag till avgränsningen för en möjlig utvidgning av Nyckelvikens naturreservat åt 
nordost. 
 
2. Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen 
har gett natur- och trafiknämnden i uppdrag att lämna förslag i enlighet med motionen 
varför motionen med detta färdigbehandlad. 
 
3.Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 106 Dnr KFKS 2016/758 

Motion – Naturreservat i Trolldalen 
Motion den 12 september 2016 av Åsa Nyberg och David Bergqvist (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen om att inrätta naturreservat i Trolldalen eftersom 
området är litet och kommunen har möjlighet att bevara det som naturmark i detaljplan. 
 

Ärende 
Motionen föreslår att kommunfullmäktige inrättar Trolldalen och grönområdet kring västra 
Svindersviken, norr om Värmdöleden, som naturreservat. Området ingår delvis i 
planprogrammet för Henriksdal som miljö- och stadsbyggnadsnämnden (MSN) den 9 
november 2016 beslutade att skicka på plansamråd. I förslaget till planprogram föreslås 
områdets norra delar bebyggas samt området utmed Henriksdalsbacken.  
 
Området öster och söder om Henriksdalsberget är ett registrerat objekt med naturvärden (N 
250-2012) i Skogsstyrelsens databas Skogens pärlor (se bilaga 4). Kommunen har även beställt 
en egen naturvärdesinventering av Pro Natura där det framgår att området har höga 
naturvärden (se bilaga 3). 
 
Området är värdefullt men eftersom det är litet bör det kunna bevaras genom att planläggas 
som naturmark i detaljplan. Då marken ägs av kommunen har kommunen möjlighet att bevara 
naturen utan att det bildas naturreservat. Det skulle också gå i linje med miljömålet ”Ett rikt 
växt- och djurliv” där en av indikatorerna är att andelen naturmark med höga värden ska öka 
till 2030. 
 

Handlingar i ärendet 
Natur- och trafiknämnden den 24 januari 2017, § 7 
Tjänsteskrivelse den 2 januari 2017 
Naturvärdesinventering Pro Natura 
Utdrag från Skogens pärlor 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 24 januari 2017, § 7 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige avslår motionen om att inrätta 
naturreservat i Trolldalen eftersom området är litet och kommunen har möjlighet att bevara 
det som naturmark i detaljplan. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till natur- 
och trafiknämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 107 Dnr KFKS 2017/108 

Motion – Kommunalt trygghetsboende 
Motion den 2 februari 2017 av Gunnel Nyman Gräff m fl (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad 
 

Ärende 
I motionen yrkar Gunnel Nyman Gräff med flera (S) att kommunstyrelsen får i uppdrag att 
starta ett kommunalt trygghetsboende. 
 
I beredningen av motionen redovisar äldrenämnden att äldreenheten i samverkan med 
enheten för strategisk stadsutveckling i arbetet med detaljplaner bevakar att 
trygghetsboenden byggs i alla kommundelar. Äldrenämnden redogör för att inom de 
kommande åren är två trygghetsbostäder med olika upplåtelseformer klara för inflyttning.   
 
Bedömningen är att det finns en långsiktig planering för att tillgodose behovet av 
trygghetsboenden och att kommunfullmäktige kan anse att motionen är färdigbehandlad 
med en notering om det. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 augusti 2017 
Äldrenämndens beslut den 14 juni 2017, § 48 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i äldrenämnden den 14 juni 2017, § 48 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 



32 (34) 
 

 15 augusti 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 108-109 Dnr KFKS enl tabell 

Remiss av motioner från kommunfullmäktige den 19 juni 
2017 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 19 
juni 2017 enligt tabell. 
§ Motion D-nr Remitteras till Remisstid Inlämnas 

senast 
108 Motion – Fritidsverksamhet 

för barn mellan 10-12 år 
Motion den 19 juni 2017 av 
Rolf Wasteson och Borna 
Roshani (V) 

KFKS 
2017/594 

UBN  KSAU den 
10 okt 
2017 

Den 27 
sep 2017 

109 Motion – Bostäder utan 
vinstmaximering 
Motion den 19 juni 2017 av 
Christina Ståldal m fl (NL) 

KFKS 
2017/593 

Stadslednings-
kontoret 
 

KSAU den 
10 okt 
2017 

Den 27 
sep 2017 

 

Handlingar i ärendet 
PM förslag remiss motioner från kommunfullmäktige den 19 juni 2017 
Motioner enligt tabell §§ 108-109. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att motionen om fritidsverksamhet för barn mellan 10-12 
år inte ska behandlas i Mål-och budgetärendet utan remitteras till utbildningsnämnden som 
får lämna förslag till beslut till arbetsutskottet senast den 10 oktober 2017. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade remittera motioner enligt PM av den 4 juli 2017 
med justering i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 110 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 


